
   گزارش

 گفت و گوي به شدت واقعی »جوان« 
با سفير انگليس در ايران

سيب انگليس استعمارگرپرور است!
   علي علوي

   سايمون! خودت را معرفي كن. 
  سايمون هستم!

   كامل. 
  سايمون شركليف. 

  با لقب و عناوين. 
  فهميدم. سايمون ش��ركليف. مأمور انگليس در ايران با پوشش ديپلمات 
و س��فير و عاش��ق فرهنگ ايران و ايراني و عاشق قرمه س��بزي. آماده براي 

اختلاف افكني و ارزيابي امكان غارت و چپاول. 
  خيلي تند رفتي. چقدر به اين چيزها كه گفتي باور داري؟

  كاملاً! من نمي تونم در جواب پرسش هاي واقعي دروغ بگم. دروغگو دشمن 
خداست!

  خدا؟! خدا را معرفي كن. 
  خدا كسي است كه به ما كمك مي كنه ثروت هاي مخفي مانده در جهان 
را از دل سرزمين ها اس��تخراج و تاج پادشاه را با آن زينت بديم و به خودمون 

مغرور باشيم. 
  اون كه ميگي شيطانه سايمون! قرارمون معرفي خدا بود. 

  اوووه! خداي من! ببخشيد! هميشه بين اين دو اشتباه مي كنم. خدا هموني 
است كه در دل ما وسوسه خوردن سيب را انداخت و اين وسوسه بود كه ما را 

سرمست عشق و عرفان كرد!
  بهتره از اين بگذريم چ��ون نتيجه اي نمي گيريم. اخي��راً در مصاحبه اي 
گفته اي شهر رش��ت تو را ياد بريتانيا مي اندازه. چرا پهنه ايران براي تو اين 

خاطره را نداره؟!
  پهنه ايران؟! چرا بايد اين طور باشه؟! ايران همه اش فلات و كويره... آهان!   
مي خواهي بري توي فاز اشغال و قحطي تحميلي انگليس و چرچيل؟! ببين! 
داري مصاحبه را جهت دار و فرسايشي مي كني، من موافق نيستم. بهتره بريم 

سراغ همون خدا و سيب و شراب!
 اما س��ايمون، دانس��تن حق مردم اس��ت و نگفتن حقيقت، بدترين نوع 

دروغگويي است. 
  اين قدر به من نگو سايمون! من سفير كبير بريتانياي كبير و فرستاده پادشاه 

بزرگ هستم. توقع احترام دارم!
 خيلي زود از كوره در رفتي . تو بايد به خودت مسلط باشي. گفت وگو كه فقط 
درباره قرمه سبزي و لهجه اصفهاني نيست. اينكه گفتي »توقع احترام داري« 
شبيه ديالوگ ابوسفيان بود، وقتي براي توجيه عهدشكني به مدينه آمد و به 

او بي توجهي شد. 
  من علاقه اي به مرور تاريخ ندارم! بهتره درباره قرمه سبزي صحبت كنيم. 

 پس حتماً سر ريدر ويليام بولارد را نمي شناسي. 
   فقط قرمه سبزي. 

 اون از اسلاف تو بود در همين س��فارتخانه كه زمينه اشغال ايران را فراهم 
كرد. 

  قرمه سبزي. 
  اغلب سفراي انگليس در ايران خاطرات شون را كتاب كردند كه نشون مي ده 
تا چه حد نقش گرگ  برانداز را عليه منتخبان مردم و اشغال و غارت در پوستين 

ميش سفير بازي كرده اند. 
  قرمه. 

  ببين جناب س��فير انگليس خوبه برگرديم به موضوع الهيات و س��يب و 
بهشت؟!

   ق. . . چي گفتي؟! الهيات؟ من عاشق الهياتم، به خصوص بحث بهشت و 
نهرهاي جاري در زير درختان و بقيه ماجرا!

   بقيه ماجرا؟! قرمه سبزيت را بخور از دهن نيفته. 
  همون بحث الهيات. 

  باشه الهيات. مي گويند خدا انگليسي ها را آفريد تا دنيا آباد بشه... .
  درسته، كاملًا موافقم. خدا به ما اعتماد داشت. ما مردمان بسيار باهوشي 

هستيم. 
  مي ش��ه حرف من را قطع نكني؟!. . . براي همين به شما تا نيم قرن پيش 

مي گفتند استعمارگر، يعني طالب عمران و آبادي!
  تو مي خواهي حقه بزني، قبول نيست. 

  خدا مي خواست با استعمارگري شما نشان بده كه زندگي بدون الهيات، دنيا 
را استعمار مي كنه نه آباد!

  ما هنوز هم آبادگريم و دنيا را آباد مي كنيم. 
  اما از خبرنگار يك شبكه معتبر خبري در پيام رسان شخصي اش شنيدم كه 

انگليس ۲۰ميليون گرسنه شب داره. 
  حتماً اون شبكه كاذبه و اون خبرنگار دروغگو هستش. 

  هستش؟! چقدر زود تهراني شدي! فكر مي كردم به لهجه اصفهاني علاقه 
داري!

  اون يك شبكه دروغگو هست. ما همه سير سير هستيم. اصلاً مزه گرسنگي 
را نچشيديم. 

   اين خبر را از خبرنگار ايراني بي بي سي فارسي شنيدم. 
 مي دهم بندازندش بيرون! اون بايد به قواعد بي بي سي پايبند باشه. درثاني 

كجاي اين بحث ها الهياتي است!
  دقيقاً الهيات همين حرف هاست . يعني شما يا مردمان كشورهاي ديگر مثل 
هند و ايران را با قحطي و كمبود مواد  غذايي قتل عام مي كرديد، يا مردم خودتان 
را. اين مهم ترين بحث الهيات و يك پرسش جدي است سايمون كه شما چرا 

چنين موجوداتي شده ايد؟! 
  خوبه از اين بحث هايي كه نشون مي ده ما متفاوت هستيم، خوشم مياد. 

  شما صدها ميليون بومي را در امريكا، هند، استراليا و آفريقا قتل عام كرديد.   
در امريكا 15۰ميليون نفر را. در هند خارج از شمار است. در آفريقا و استراليا 
وحشتناك است. هنوز هم ادامه داره. اين كارها به راحتي از عهده مردمان ديگر 

كشورها برنمي ياد. واقعاً چرا ذات شما اين طوري است سايمون؟!!
 مربوط ميشه به آب و هواي بريتانيا. برخي ميوه ها و خوردني ها نيز اين اثر 

را تقويت مي كنه!
  مثلاً چه ميوه هايي؟

  سيب! سيب انگليس اس��تعمارگرپرور است. وقتي سيب كوهستان هاي 
انگليس را بخوري احس��اس مي كني كه بايد بري در همه جهان و همه جا 

را آباد كني!
  رد نمي كنم. چون در س��يب انگليس خواص ديگري هم ثابت شده. مثلًا 
كمك به كشف جاذبه زمين! ولي نيوتن نزديك به 9۰درصد آثارش در حوزه 
الهيات است و تلاش براي اثبات وجود خدا. چرا شما مثل نيوتن نشديد و از 

سيب به استعمار رسيديد؟
  چرا ما هم دقيقاً از سيب به جاذبه رسيديم، جذب ثروت جهان به لندن!

  سايمون! بهتره به اين بحث پايان بديم. فقط بگو براي چي در ايراني؟ احتمالاً 
براي ديزي سنگي با پياز و دوغ كه نيست؟

  نه! هرچند بي تأثير نيست! ولي من پذيرفته ام كه ديگه نمي تونم ويليام بولارد 
باشم و نقشه اشغال بكشم. دلخوشم به قرمه سبزي و شيراز و رشت و لهجه اي 

كه مال اصفهونياس! لطفاً اين دلخوشي را از من نگيريد!

رئيس جمهور در خراسان جنوبي تأكيد كرد 

عزم  دولت  در مقابله با فساد   دستگاه هاي اجرايي
رئيس جمهور ب�ا بيان اينكه روابط ناس�الم، 
رش�وه، پارتي ب�ازي و تبعي�ض ب�ه هي�چ 
عن�وان زيبن�ده نظ�ام اداري جمه�وري 
اس�امي اي�ران نيس�ت، ب�ر ع�زم دول�ت 
ب�راي مقابل�ه ب�ا هم�ه رويه ه�اي ناس�الم 
در دس�تگاه اجراي�ي كش�ور تأكي�د كرد. 
به گزارش پايگاه اطلاع رس��اني دفتر رياس��ت 
جمهوري، دكتر س��يد ابراهيم رئيس��ي صبح 
چهارشنبه، مصادف با اربعين حسيني )ع(، به 
منظور ش��ركت در آيين پياده روي جاماندگان 
اربعي��ن در بيرجن��د و ني��ز دي��دار ب��ا مردم 
شهرس��تان هاي درميان و فردوس، وارد مركز 
خراس��ان جنوبي ش��د. رئيس جمهور در اين 
سفر دستور آغاز عمليات اجرايي طرح راه آهن 
نهبندان - بيرجند – قاين – يونس��ي را صادر 
كرد. پروژه راه آهن زاهدان - بيرجند – مشهد 
به طول 91۰ كيلومتر به عنوان يك پروژه ملي 
و فراملي در دست اجراس��ت كه 13 قطعه آن 
در قال��ب 43۲ كيلومتر در حوزه س��رزميني 
خراس��ان جنوبي قرار دارد. اين پ��روژه در ۲3 
قطعه با اعتباري بالغ بر 1/7 ميليارد يورو اجرا 
خواهد شد و در مجموع داراي 39 ايستگاه بوده 
و در مسير آن 11۲ پل بزرگ به طول 11 هزار 
و 655 متر، و ۲5 تونل به طول 11 هزار و 71۰ 

متر احداث خواهد شد. 
   جاهليت ديروز، امروز با شمايل ديگري 

نمايان شده
رئيس��ي در ادامه در اجتماع پرش��ور عزاداران 
اربعين حسيني در شهر بيرجند، با بيان اينكه 
اين اجتم��اع جل��وه اي از عش��ق و دلدادگي و 
ميث��اق عاش��وراييان ب��ا حض��رت اباعبدالله 
الحسين )ع( است، گفت: همه كساني كه امروز 
در اين اجتماعات باشكوه حضور پيدا كرده اند، 
مي خواهند بگويند كه اگر روز عاشورا و در كربلا 
نبودند كه حس��ين بن علي )ع( را ياري كنند، 
امروز فرياد استنصار او را ش��نيده اند و يكصدا 

فرياد لبيك يا حسين )ع( سر مي دهند. 
رئيسي با بيان اينكه امروز عاشورا با همه دل ها 
و همه زمان ها پيوند خورده است، اظهار داشت: 
عاشورا نماد و نمودي است كه راه حسين )ع( گم 
نشود و اربعين پرچم و بيرقي است تا عاشورا در 
كربلا نماند و پيام آزادي، استقلال و خداخواهي 
حسين )ع( را به بشريت برساند. رئيسي با بيان 
اينكه جاهليت ديروز، امروز با شكل و شمايلي 
متفاوت، مجهز به ابزار و تجهيزات و امپراتوري 
رس��انه اي در قالب جاهليت م��درن در جامعه 
بشري نمايان شده است، تصريح كرد: همچنان 
كه ديروز خون مطهر حسين بن علي )ع( منشأ 
تحولات بود و از جامع��ه جهل زدايي مي كرد، 
امروز نيز خون مطهر ش��هداي ما با نام مبارك 
حس��ين بن علي )ع( جاهليت مدرن را رس��وا 

كرده و خواهد كرد. 
رئيس جمهور بي��داري حاصل ش��ده در ميان 
ملت ها و ايس��تادگي و مقاومت م��ردان و زنان 
سلحشور در منطقه را از بركات انقلاب اسلامي 
متكي بر خون امام حسين )ع( و شهدا دانست و 
گفت: قطعاً اثرات و ثمرات خون شهداي كربلا 
و شهداي عاليقدر ما در جامعه بشري روز به روز 

بيشتر خواهد شد. 
رئيس��ي با اش��اره به تعبير رهبر معظم انقلاب 
اسلامي مبني بر اينكه شهيد سليماني از سردار 
سليماني براي دشمن خطرناك تر است، افزود: 
امروز دوام دش��منان از آثار خون مطهر شهدا 
به خطر افتاده، چراكه اي��ن خون ها بيدارگر و 

انسان ساز است. 
   اتاق مديران بايد به روي مردم

 باز باشد
رئيس جمهور در ادامه خطاب به همه مديران 
دولت��ي در هم��ه ادارات و س��ازمان ها، افزود: 
بزرگ تري��ن افتخار من و ش��ما آن اس��ت كه 

خدمتگزار و نوكر مردم باش��يم. از همه ش��ما 
مي خواهم منويات رهبر معظم انقلاب مبني بر 
»از مردم بودن و با م��ردم بودن« را مورد توجه 
قرار دهيم، در اتاق هايم��ان را به روي مردم باز 
نگه داريم و سخن آنان را بشنويم. دكتر رئيسي 
با بيان اينكه روابط ناس��الم، رشوه، پارتي بازي 
و تبعيض به هي��چ عنوان زيبن��ده نظام اداري 
جمهوري اسلامي ايران نيس��ت، بر عزم دولت 
براي مقابله با همه رويه هاي ناسالم در دستگاه 

اجرايي كشور تأكيد كرد. 
   نام حسين نقطه اشتراك شيعه و سني

رئيس جمهور همچنين طي سخناني در اجتماع 
پرشور مردم شهرس��تان درميان، ملت ايران را 
جلوه اي از عاشوراي حسيني توصيف و تصريح 
كرد: آنچه امروز ما را اينجا گرد هم آورده است، 
اعتقاد به دين و بركت نام حس��ين بن علي )ع(  
اس��ت كه مظهر وحدت و انسجام ماست. نقطه 
اشتراك همه ما اهل تس��نن و تشيع، عشق به 
اهل بيت )ع( اس��ت كه به ما چگونه زيس��تن 
و چگونه مردن را آموختند. رئيس��ي با اش��اره 
به اينكه امروز شاهد ش��كل گيري بزرگ ترين 
اجتماع بش��ري در نوع خود در كربلا هستيم و 
خدا به بركت از خودگذشتي و ايثار حسين بن 
علي )ع( دل ها را متوجه او كرده اس��ت، اظهار 
داش��ت: اين اتحاد و انس��جام اقوام و مذاهب و 
گويش هاي مختلف حول نام حسين)ع( جلوه 
اتحاد اسلامي و نويدبخش عصر ظهور حضرت 
حجت و ش��كل گيري تمدن متكي ب��ر دين و 

ارزش هاي الهي است. 
رئيس جمه��ور گف��ت: رس��انه هاي بيگان��ه و 
امپراتوري خبري دش��من تلاش مي كند اين 
جلوه عظيم مردمي را سانس��ور كن��د اما مگر 
مي شود اين حق را منكر شد و اين آرمانخواهي 
را به هيچ انگاش��ت. دش��منان در طول تاريخ 
تلاش كردند با اعمال فش��ار و حت��ي ارتكاب 
جنايت، محبت حس��ين )ع( را از دل ها بيرون 
كنند، اما اين خداست كه اراده كرده حسين)ع( 

در دل ها و ذهن ها نفوذ كند. 
رئيسي در بخش ديگري از س��خنانش با بيان 
اينكه كارهاي زي��ادي در بخش بخ��ش ايران 
اسلامي و از جمله خراسان جنوبي انجام شده 
و اين استان با قبل قابل مقايسه نيست، اظهار 
داش��ت: امروز به فرموده رهب��ر معظم انقلاب 
اسلامي تكليف اول همه ما تقويت ايمان و اميد 
در دل هاست تا كارهاي باقيمانده را نيز با قوت 

و قدرت انجام دهي��م. رئيس جمهور هنر ملت 
بزرگ ايران را تبديل تحريم ه��ا و تهديدها به 
فرصت ها دانست و تصريح كرد: هيچ كس حق 
ندارد در اين مسير خس��تگي و نااميدي به دل 
راه دهد. همه بايد با اميدواري و تلاش مضاعف 
تلاش كنيم تا كارها و خدمات انجام ش��ده به 

كمال خود نزديك تر شوند. 
   آخرين حربه دش�من براي توقف ملت 

ايران
دكتر سيد ابراهيم رئيسي س��پس در اجتماع 
پرشور مردم شهرستان فردوس، با بيان اينكه 
خون امام حسين )ع( ريخته ش��د تا از جامعه 
جهل زدايي كند، افزود: اباعبدالله الحسين )ع( 
به دنبال آن بود كه جامعه را از جهل نجات دهد 
تا مردم اهل تعقل، تدبر و انديش��ه ش��وند، در 
حالي كه بدخواهان و مستكبران در طول تاريخ 
به دنبال آن بوده اند كه بر جهل جوامع س��وار 
شوند، لذا همواره در نقطه مقابل جهل زدايي از 

جامعه ايستاده اند. 
رئيس��ي اظهار داش��ت: گس��ترش فضا و ابزار 
ارتباط��ات در جهان ام��روز نبايد م��ا را فريب 
دهد كه مس��تكبران و س��لطه طلبان به دنبال 
گسترش تعقل و تدبر و تجهيز مردم به تحليل 
و تش��خيص درس��ت و جهل زداي��ي از جوامع 
بشري هستند تا دوس��ت را از دشمن و راه را از 
بيراهه بشناسند؛ مستكبران عالم با هر تلاشي 
براي بصيرت آفرين��ي در هر نقط��ه اي از عالم 
برخورد مي كنند و هر رس��انه اي را كه در اين 
مس��ير گام بردارد، به سرعت تعطيل مي كنند. 
رئيس جمهور تصريح كرد: سلطه طلبان با وجود 
اينكه ادع��اي اعتقاد به آزادي و اطلاع رس��اني 
آزاد دارند، اما به كساني كه افكار و انديشه هاي 
آنان برخلاف باورها و اعتقادات خودشان است، 
اجازه نمي دهند كه آزادان��ه اين افكار را ترويج 
كنند. البته آنها به كساني كه بخواهند به قرآن 
و ارزش هاي اديان اهانت كنن��د، آزادي عمل 
داده و حتي از آن��ان حمايت مي كنند و نام اين 
كار را ه��م آزادي مي گذارند، اما ن��ام اين كار 
آزادي نيس��ت، بلكه توهين به فهم انسان ها و 
ارزش هاي الهي و انس��اني است. رئيس جمهور 
اضافه كرد: حضور امروز آحاد م��ردم ايران در 
مراس��م گراميداشت اربعين حس��يني، نوعي 
تجليل از خط عاشوراست، اما اين تجليل بايد 
با تحليل همراه باش��د، چراكه عاشورا واقعه اي 
صرفا مربوط به س��ال 61 هجري قمري نيست 

و براي همه عصرها و نس��ل ها درس آموز و الگو 
است. 

رئيس جمهور در بخش ديگري از سخنان خود 
در اجتماع باش��كوه مردم شهرستان فردوس، 
جنگ ش��ناختي و ادراكي دش��من را آخرين 
حربه براي توقف ملت ايران عنوان كرد و افزود: 
دشمن مي خواست در قالب جنگ شناختي و 
در حوزه هاي سياسي، اقتصادي و اجتماعي و با 
اس��تفاده از همه ظرفيت هاي خود، ملت ايران 
را متوقف كند، اما ش��ما ملت ب��زرگ با اعتماد 
به خدا و اتكاي به داش��ته هاي ارزش��مند خود 
حقيقتاً دشمن را ناكام گذاشتيد. رئيسي افزود: 
دشمن اراده كرد رش��د اقتصادي ما را متوقف 
كند، اما ما رشد اقتصادي 4 درصدي را محقق 
كرديم، دشمن به دنبال توقف توليد در كشور 
بود، اما ما رش��د توليد و تجهيزات توليد را رقم 
زديم، دشمن به دنبال توقف تجارت ما بود، اما 
تجارت ما در منطقه ركوردشكني كرد و با تلاش 
و حضور بموقع ملت در صحنه بار ديگر دشمنان 

نااميد شدند. 
   هرگز مشكات جامعه را به تريبون ها 

نخواهم برد
رئيس جمهور تصريح كرد: روزي كه دولت كار 
خود را آغاز كرد، شرايط در بخش هايي حتي از 
دوران جنگ هم سخت تر بود و عده اي بر اراده 
و تصميم دولت براي حل مش��كلات تشكيك 
ايجاد مي كردن��د. در حالي كه ما ب��ا اعتماد به 
خدا و اتكا به جوانان اين كش��ور و نه بيگانگان 
تا به ام��روز در حل مش��كلات گام هاي بلندي 
برداش��ته ايم و متوقف نيز نخواهيم ش��د. اگر 
كس��اني فكر مي كنند كه بنده از تريبون هاي 
مختلف مش��كلات را به جامعه منتقل خواهم 
كرد، بنده هرگز چني��ن كاري نخواهم كرد. ما 
آماده ايم كه مشكلات را حل كنيم، نه اينكه با 
گفتن عباراتي همچون »خزانه خالي است« در 

جامعه ايجاد نگراني كنيم. 
دكتر رئيسي در پايان با بيان اينكه امروز همه 
نقاط و بخش هاي كشور ش��اهد كار و فعاليت 
اس��ت، به فعال س��ازي بيش از 5 هزار كارخانه 
و كارگاه تعطي��ل و نيمه تعطيل طي دو س��ال 
گذشته و افزايش اشتغال و توليد در كشور اشاره 
كرد و خطاب به مردم شهرستان فردوس گفت: 
ما با اي��ن ظرفيت ها و توانايي ه��اي موجود در 
كشور و همچنين توكل و ايستادگي مردم آينده 

را بسيار روشن و درخشان مي بينيم. 
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مردم به دليل حسيني بودن و دلبس�تگي به اهل بيت، حامي 
انقاب هستند و به آساني صحنه را ترك نمي كنند؛  شاهد آن 
راهپيمايي جاماندگان اربعين در تهران و سراسر كشور است. 
محمدحس��ين صفار هرندي عضو مجمع تشخيص مصلحت نظام 
 در س��خنراني پيش از خطبه هاي نمازجمعه اي��ن هفته تهران با 
گراميداشت خاطره شهداي قيام خونين 17 شهريور 57 عليه رژيم 
ستمشاهي كه »جمعه س��ياه« نام گرفت، به زمينه هاي وقوع اين 
رخداد پرداخت و گفت: بعد از ش��روع نهضت اسلامي اين حركت 
در ماه رمضان سال 57 با غليان احساسات ديني و افزايش معرفت 
نسبت به حقايق به نقطه اي رس��يد كه عيد فطر در تناسب با اين 

موضوع برگزار شد. 
وي افزود: مردمي كه صبح روز عيد فطر براي اقامه نماز به امامت 
شهيد مفتح در مسجد قبا حضور پيدا كردند، شنيدند كه قرار شده 
نماز در تپه هاي قيطريه در فضاي باز برگزار شود. بنابراين، جمعيت 
عظيم مردمي به صورت خودجوش حركت كرد و در خيابان شميران 
سابق راهپيمايي اعتراضي برگزار ش��د و همان روز نام اين خيابان 

به شريعتي تغيير يافت. 
صفار هرندي ادامه داد: جمعيت در آن روز ب��ه حدي زياد بود كه 
نمي شد انتهايي براي آن متصور بود؛ اين جمعيت تا عصر آن روز به 
راهپيمايي ادامه دادند و از خيابان بهشتي عبور و به سمت خيابان 

ولي عصر حركت كردند و بعد هم به ميدان انقلاب رسيدند و همه 
اين اتفاق پيش چشم نيروهاي نظامي رژيم كه متحير بودند، رقم 
خورد. بعد از اين راهپيمايي پرش��كوه، جري��ان هدايت انقلاب در 
ايران به ويژه شهيد بهش��تي به اين نتيجه رسيدند كه حيف است 
اين ظرفيتي كه در راهپيمايي پديدار شد از بين برود و لذا دو سه 
روز بعد راهپيمايي ديگري در ميدان آزادي تكرار ش��د و در آنجا 
شهيد بهش��تي س��خنراني كرد و نماز ظهروعصر با حضور پرشور 

مردم انقلابي اقامه شد. 
عضو مجمع تشخيص مصلحت نظام با بيان اينكه در اين راهپيمايي 
مردم براي تجمع در ميدان ش��هدا قرار گذاش��تند، يادآوري كرد: 
ميدان شهدا روز 17 شهريور و قبل از كشتار ميدان شهدا نام گرفته 
بود؛ به اين صورت كه سه روز قبل از اين تاريخ چند نفر كه به سمت 
ميدان ژاله حركت كرده بودند، با نيروهاي اهريمني رژيم برخورد 

كرده و شهيد شدند. 
صفار هرندي ادامه داد: رژيم شاه با ترس و هراس از اين اتفاقات، در 
روز 17 شهريور اعلام حكومت نظامي كرد و جمعيت غالب هم از 
اعلام حكومت نظامي بي خبر بود؛ بنابراين حكومت شاه كه تصميم 
گرفت زهرچش��مي از مردم بگيرد، با بي رحمي م��ردم را به رگبار 
بست.  17 شهريور به فصل جديدي از حيات انقلاب اسلامي تبديل 
شد و پيام حضرت امام )ه( كه به فاصله يك روز بعد از اين واقعه تلخ 

و خونبار صادر شد، به بهت س��نگيني كه بعد از اين جنايت حاكم 
شده بود پايان داد. 

عضو مجمع تشخيص مصلحت گفت: پيام امام )ره( به گونه اي بود 
كه انگار هيچ اتفاقي نيفتاده است اما بعد از اين پيام، مردم روحيه 
جديدي پيدا كردند. امام گفته بودند همه ش��هداي 17 ش��هريور 
همانند مصطفاي من بودند و  اي كاش م��ن هم در ميان آنها بودم 

و شهيد مي شدم. 
صفار هرندي با اشاره به اينكه برخي جريانات سياسي قادر به درك 
حقيقت 17 ش��هريور نبودند، اظهار داش��ت: برخي از سياسيون 
بعد از 17 شهريور مي گفتند كار نهضت تمام شد و نبايد تندروي 
مي كرديم؛ همچنين بعضي عناصر سياسي وابسته به منافقين در 
تحليل هاي خود در داخل زندان مي گفتند كار انقلاب تمام شد و 
نهضت سر بلند نخواهد نكرد و تظاهرات مردم را محكوم كردند و 
حتي »فرِِد هاليدِي« بعد از سركوب 17 شهريور گفت فاتحه انقلاب 
براي 1۰ سال آينده خوانده شد اما چند ماه بيشتر طول نكشيد كه 

مشخص شد اينها چقدر با حقيقت فاصله دارند. 
عضو مجمع تش��خيص مصلحت نظام يادآور ش��د: مردم به دليل 
حسيني بودن و دلبستگي به اهل بيت، حامي انقلاب هستند و به 
آساني صحنه را ترك نمي كنند. شاهد آن راهپيمايي جاماندگان 

اربعين در تهران و سراسر كشور است. 

صفار هرندي در سخنراني پيش از خطبه هاي نمازجمعه تهران:

مردم حسيني  انقلاب را رها نخواهند  كرد

     روایت 

حكمت استقامت براي نوراني شدن دانشجو 
  رهبر معظ��م انقلاب اس��لامي در ديدار 
با دس��ته هاي عزاداري دانشجويي طي 
س��خناني كوتاه خطاب به دانش��جويان 
فرمودن��د: » ام��روز ه��ر كدام از ش��ما 
مي تواني��د يك مش��عل نوراني باش��يد 
بر س��ر راه پيرام��ون خودت��ان و محيط 
پيراموني خودتان. سعي كنيد اين را نگه 
داريد؛ تلاش كنيد در اين راه اس��تقامت 

بورزيد. « 
در اربعين دو س��ال پي��ش وقتي همين 
جماعت دانش��جويي به حس��ينيه حضرت امام)ره( آمده بودند، مقام 
معظم رهبري فرمان جهاد تبيين را صادر كرده و فرمودند: »هر كدام 
از شما به عنوان يك وظيفه، مثل يك چراغي، مثل يك نوري پيرامون 
خودتان را روشن كنيد. امروز خوشبختانه ميدان باز است براي انتشار 

افكار. « 
در آن زمان كسي از تحميل جنگ تركيبي به كشورمان خبر نداشت اما 
يك سال بعد وقتي دانشگاه ناآرام شد، اهميت نورافشاني دانشجويان 
و جهاد تبيين روشن گرديد. دانشجوياني كه از نور بهره مند بودند به 
نورافشاني پرداختند و اطراف خود را نوراني كردند. در مقابل هتاكان 
ايستادند و صحنه را ترك نكردند و با شنيدن دشنام ها و الفاظ ناپسند 
از كوره در نرفتند. آگاهانه و جوانمردانه مقاومت كردند تا دشمنان ملت 

ايران ناكام گرديدند. 
امروز فرمان همان كسب نورانيت و نورافشاني است اما دستور استقامت 
در اين راه، حكم جديد است. لذا پرسش اساسي اين است كه حكمت 
استقامت براي روشن شدن و روشن كردن در شرايط كنوني چيست؟

طبيعت كسب نور و پخش آن نياز به استقامت دارد چنانكه ماندن در 
صراط مستقيم نيازمند استقامت است. 

جاذبه هاي انحراف از راه راست زياد است و روزبه روز بيشتر هم مي شود. 
چنانكه معظم له نيز اشاره كردند و فرمودند: »جاذبه ها براي زاويه ايجاد 
كردن از اين صراط مس��تقيم كم نيست. هميش��ه اين زاويه ها بوده، 
و امروز بيش��تر از هميشه است. اراده  قوي لازم اس��ت تا در مقابل اين 
جاذبه هاي شيطاني بتوانيد مقاومت كنيد. اگر مقاومت كرديد، آن وقت 

قلّه را فتح خواهيد كرد. « 
علت ديگري كه لزوم استقامت براي نوراني ماندن و نورافكني روشن 
مي سازد، اميد دشمن به دانشگاه است كه رهبر حكيم انقلاب اسلامي 
هفته گذشته به آن اش��اره و تصريح كردند: »يكي از نقاط ستيزه گري 
دشمن كه به آن اميد دارد دانشگاه ها است. « شايد اين اميد در گذشته 
در اين حد نبوده اما تجربه دش��من از سال گذش��ته و موضوع عفاف و 
حجاب آنها را به سرمايه گذاري بيشتر سوق داده است. لذا پيدا كردن 
راه در اين مسير دشوارتر و نشان دادن راه به ديگران به دليل احتمال 
بروز دوقطبي و قرارگرفتن در زمين بازي دش��من بسيار مشكل شده 

است. 
پيچيده تر شده شگردهاي دشمن نيز عامل ديگري است كه ماندن در 
صراط مستقيم را بدون اس��تقامت غيرممكن مي سازد. نمونه بارز اين 
پيچيدگي را مي توان اين روزها در رفتار دش��من براي موج سواري بر 
ماجراي استادان دانشگاه مشاهده كرد. بدون شك تغيير فاز از فوت يك 
شخص در بيرون دانشگاه به كشاندن ماجرا از بيرون به داخل و تغيير 

سطح از دانشجو به استاد مي تواند جريان پيچيده تري را ايجاد كند. 
لذا مي بينيم كس��اني كه تا ديروز اخراج و بلاتكليف گذاشتن بيش از 
3 هزار استاد برايشان اهميتي نداش��ت، امروز براي تهيه خوراك لازم 
اقدام به آمارس��ازي نموده و با احتساب اس��اتيد مرحوم و بازنشسته، 

مستعفي و حق التدريسي، به رقم 58 رسيدند. 
آمارسازان براي رسيدن به هدف خويش مرزهاي دو وزارتخانه علوم 
و بهداشت را ناديده گرفته و استقلال دانشگاه آزاد را زير سؤال برده و 
سعي داشته اند تا اساتيدي را كه در زمان قانوني بازنشست شده اند با 
اعضاي هيئت علمي كه داراي پرونده قضايي از بيرون بوده اند، بعلاوه 
اس��اتيدي كه اس��تعفا داده اند، با اساتيد حق التدريس��ي را كه به هر 
دليلي واحد به آنها داده نش��ده با آن دسته از اعضاي هيئت علمي كه 
به علت ركود علمي يا عدم تبديل وضعيت در ش��رايط قطع همكاري 
قرار گرفته اند، جمع كرده و در كنار چند نفري كه پاس��خ اس��تعلام 
آنها براي جذب منفي بوده، گذاشته اند تا ش��ايد به رقم قابل توجهي 
برسند كه به قول خودش��ان به 6۰ نفر نرسيده است. جالب آنجاست 
كه رس��انه هاي معاند اين رقم را ۲۲ نفر اما عده اي در داخل اصرار بر 

آمارسازي بيشتر دارند. 
نكته مهم اين است كه ظاهراً برنامه دشمن در سال جاري صرفاً ايجاد 
اغتشاش خياباني نيس��ت و »مقاومت اجتماعي« را  از طريق انباشت 

نارضايتي های اقتصادي و سياسي در دستور كار قرار گرفته است. 

رهبر معظم انقاب در مراسم عزاداري دانشجويان 
به  مناسبت اربعين حسيني تبيين كردند
فتح قله با استقامت دست يافتني است

 همزمان با اربعين حسيني مراسم عزاداري با حضور جمع زيادي 
از هيئت هاي دانش�جويي در حضور رهبر انقاب اسامي برگزار 
ش�د. در اين مراس�م در رثاي حضرت اباعبدالله الحس�ين )ع( و 
ياران باوفاي ايشان مرثيه سرايي و زيارت اربعين نيز قرائت شد. 
به گزارش پايگاه اطلاع رس��اني دفتر مقام معظ��م رهبري، در اين 
مراس��م همچنين حجت الاسلام رس��تمي، رئيس نهاد نمايندگي 
ولي فقيه در دانشگاه ها در سخناني به تبيين رمز ماندگاري حادثه 
كربلا و وظيفه اربعيني رهروان آن حضرت در عصر حاضر پرداخت. 
در پايان اين مراسم نماز جماعت ظهر و عصر به امامت رهبر انقلاب 

برگزار شد. 
حضرت آيت الله خامنه اي در سخنان كوتاهي درميان دو نماز، هريك از 
مجالس عزاداري و توسل به امام حسين )ع( را زمينه اتصال و ارتباط با 
نور لايزال معنويت و مشعل فروزان حسيني و راهگشا خواندند و تأكيد 
كردند: مهم ترين موضوع، حفظ اين اتصال و ارتباط با صراط مستقيم 
است كه لازمه آن اراده و استقامت است. ايشان خاطر نشان كردند: اگر 
استقامت كرديد، قله را فتح خواهيد كرد و به قله حاكميت دين خدا و 

حاكميت حق و عدل خواهيد رسيد. 
رهبر انقلاب اس��لامي با تأكيد بر اينكه جوانان مايه اميد هستند، به 
حضور پرش��كوه مردم به ويژه جوانان در راهپيماي��ي اربعين از نجف 
تا كربلا و همچنين در ديگر شهرهاي كشور اشاره كردند و خطاب به 
جوانان گفتند: همان گونه كه در مسير راهپيمايي اربعين با استحكام 
حركت كرديد، در راه حاكميت توحيد نيز مس��تحكم و همراه با اراده 

رياست جمهوریباشيد و هميشه حسيني زندگي كنيد و حسيني بمانيد. 

حسين عبداللهي فر

كارشناس مسائل  سياسی


